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Zateplování domů snižuje náklady na bydlení a zlepšuje jejich vzhled. Bohumín 
proto pokračuje v péči o své bytové domy a letos se pustil do zateplování dalších 
pěti cihláků. Práce probíhaly v okolí křižovatky ulic Čs. armády, Okružní a třídy Dr. 
E. Beneše. Rekonstrukce přišly městskou kasu na sedmnáct milionů.
„Do oprav nám zasáhla protikoronavirová opat-
ření. Stavební firmy zaměstnávají zahra-
niční dělníky a někteří se kvůli uzavření 
hranic do Česka nedostali, a tak se 
začátek zateplování u některých 
domů zpozdil. I přes tyto úvodní 
komplikace už ale většina z nich 
novou fasádu má, některé do-
konce v předstihu. U posledních 
dvou běží poslední dokončovací 
práce, zhotovitelská firma má 
mírný skluz, takže tady uplat-
níme penále, které pak investu-
jeme zpět do dotčených objektů,“ 
sdělil místostarosta Igor Bruzl.
Téměř půlroční opravy se dotkly ná-
jemníků v 80 bytech. Stavební práce se 
zaměřily nejen na fasády, které se zateplo-
valy polystyrenem a minerální vatou, ale oprav 
se dočkala i většina střech. Ty mají novou kry-
tinu i klempířské prvky. Proměnou prošly také 
všechny vstupy do jednotlivých domů. Nad 
některými nově přibyly skleněné stříšky. Sokly 
zase ozdobila dekorativní omítka – marmolit. 
Barevnost nově zateplených objektů je decentní. 
„Domy pocházejí ze šedesátých let minulého sto-
letí, kdy nebyly k dispozici žádné pestré barvy. 
A z toho jsme vycházeli, jejich nová barevnost jde 
ruku v ruce s jejich stářím. Fasády mají proto 

odstíny světle hnědé,“ sdělil 
Jan Hock z  odboru 

rozvoje a investic 
bohumínské rad-

nice. Dodal, že 
projekt myslel 

i na ptačí podnájemníky v podkroví. Rorýsi 
a kavky o svá hnízdiště nepřišli. Stavbaři jim 
pod dohledem ornitologů ponechali v zateplené 
fasádě vletové otvory. V příštím roce chce město 
pokračovat v regeneraci dalších cihlových 
domů. V rozpočtu na ně zatím počítá s částkou 
33 milionů. Dočkat by se měl celý vnitroblok 
mezi Husovou a Vrchlického ulicí a dům v Žiž-
kově ulici vedle umělecké školy. V dalších letech 
by pak omlazovací kúrou mohly projít napří-
klad bytovky v Mládežnické ulici ve Skřečoni. 
 Lucie BALCAROVÁ

Domy z šedesátek dostaly decentní fasády

Dopis konzulky starostovi Petru Víchovi
Dovolte mi, abych Vám co nejsrdečněji blahopřála u příležitosti vzniku samostat-
ného Československého státu 28. října 1918. Ráda bych Vám při této příležitosti 
poděkovala za dosavadní příkladnou spolupráci s naším úřadem a zároveň vyslo-
vila přesvědčení, že se tato spolupráce bude i nadále úspěšně rozvíjet a význam-
nou měrou přispěje k dalšímu rozvoji česko-polských partnerských kontaktů.
Určitě by se dalo velice dlouze hovořit o nava-
zujících společných dějinách našich národů, 
ale také o následné spolupráci, která se promítá 

především do současných aktivit, kromě jiného 
do stále se rozvíjející spolupráce v rámci part-
nerských měst. Nejdůležitější je ale důvěra 

a společné hodnoty, které nás spojuji, jako je 
rodina a svoboda, na kterých stavíme naše 
plány do budoucna. Dovolte mi, abych Vám 
touto formou popřála jménem svým i jménem 
mých spolupracovníků Generálního konzulátu 
Polské republiky v Ostravě a také všem obyva-
telům Bohumína především pevné zdraví, 
a hodně úspěchů, zdaru a osobní spokojenosti. 
 Izabella WOŁŁEJKO-CHWASTOWICZ,
 generální konzul v Ostravě

Foto: Pavel ČempělFoto: Pavel Čempěl
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Už bezmála padesát let jsou dříve samostatné obce součástí jed-
notného Bohumína, tvoří jeho městské části. A už čtvrtstoletí, od 
roku 1995, se v nich pravidelně na podzim setkává vedení města 
s občany. Kvůli naprosto mimořádné situaci roku 2020 se však 
tentokrát setkání uskutečnit nemohla. V městských částech to ale 
žije, Bohumín do nich pravidelně investuje a od loňských schůzek 
se toho událo mnoho. Vypovídá o tom i následující rekapitulace. 
V tomto čísle zavítáme do Skřečoně, Záblatí a Šunychlu.

SKŘEČOŇ
 Kanalizace a chodník v ulici 

1. máje
Projekt řeší vybudování splaškové 
kanalizace v ulici 1. máje kolem kos-
tela až po katastr Dolní Lutyně u Bor-
ku. Součástí je i napojení bočních 
uliček a výstavba čerpací stanice, 
protože část kanalizačního řadu 
bude tlaková. Návrh zahrnuje osm 
nových stok s tím, že 1,7 kilometru 
bude gravitační a 135 metrů připadá 
na výtlačné potrubí. Na kanalizaci by 
se mělo napojit pětapadesát nemo-
vitostí. Přípojky budou končit na 
hranicích pozemků, napojení pak 
bude v režii samotných vlastníků 
domů. Po dokončení kanalizace do-
jde ke zrušení stávajících vyústí do 
příkopů a potoků.
Součástí projektu je také vybudová-
ní téměř 700 metrů dlouhého nové-
ho chodníku od prvního rodinného 
domu za kostelem (napojení na stá-
vající chodník) směrem k restauraci 
U Haladů až k poslednímu domu 
v katastru Bohumína na hranici 
s Dolní Lutyní. 

Předpokládané náklady na kanaliza-
ci činí třináct milionů, na chodník 
sedm milionů. Rozsáhlý projekt 
bude pravděpodobně rozdělený do 
dvou etap, přičemž se ta první má 
rozběhnout v roce 2022.

 Další úseky kanalizace 
v Úvozní 
Připravuje se výstavba dalších etap 
kanalizace na pomezí Skřečoně 
a Dolní Lutyně ve dvou ulicích, které 
nesou shodné pojmenování Úvozní, 
a dolnolutyňských ulicích pojmeno-
vaných Luční. První úsek gravitační 
kanalizace v Úvozní až po křižovatku 
s Luční měří 406 metrů. Napojit se na 
něj může jedenáct stávajících domů 
a díky připraveným odbočkám v bu-
doucnu dalších čtrnáct objektů vý-
hledové zástavby. 
Další úsek v souběžné Úvozní opět 
po křižovatku s Luční bude tvořit 380 
metrů gravitační kanalizace a 150 
metrů tlakové včetně sedmi domov-
ních čerpacích stanic. Na tento úsek 
se napojí pět současných domů 
a odbočky počítají výhledově s dal-

šími osmi. Během prací dojde také 
k rekonstrukci a rozšíření stávajícího 
vodovodu v délce 380 metrů.
Poslední etapa kanalizace, gravitační 
s tlakovou přípojkou k jedné domov-
ní čerpací stanici, se má stavět v Luč-
ní ulici. Počítá s napojením sedmi 
dolnolutyňských nemovitostí a dvou 
skřečoňských. V rámci této třetí eta-
py dojde také k vysazení šachtic do 
ulic K Záblatí a Krajní. Také zde je 
v plánu rekonstrukce 404 metrů 
vodovodu.
Po dokončení všech prací uvedou 
stavbaři rozkopané ulice do původ-
ního stavu a položí v celé šíři nový 
asfalt. Předpokládané náklady toho-
to velkého projektu přesáhnou 25 
milionů.

 Oprava vodovodu a kanalizace 
v Myslivecké
V příštím roce hodlají Severomorav-
ské vodovody a kanalizace (SmVaK) 
rekonstruovat vodovod a kanalizaci 
v celé Myslivecké ulici. Město pak na 
své náklady zajistí položení nového 
živičného povrchu komunikace 
v celé šíři. 

 Zákaz tranzitní dopravy 
v Rychvaldské
Loni se Bohumínu ve spolupráci 
s Rychvaldem a Dolní Lutyní podaři-
lo vytěsnit těžkou kamionovou do-
pravu nad 12 tun z ulic, které se 
sbíhají k záblatskému rozcestí. Obce 
toho dosáhly díky opatření obecné 
povahy s místní úpravou dopravní-
ho provozu. Značky zakazující vjezd 
kamionům začínají v Rychvaldu 
u Penny marketu (Bohumínská ul.) 

a v centru Dolní Lutyně (Koperníko-
va a Rychvaldská ul.). Pro Bohumín 
bylo stěžejní vykázání kamionů 
z Rychvaldské ulice, která spojuje 
Skřečoň a Záblatí. Jde o problema-
tický úsek s úzkou silnicí téměř bez 
krajnice, kterou často využívají cyk-
listé a v dolní části chodí do školy 
děti. Vytěsnění kamionů přispělo ke 
zvýšení bezpečnosti.

 Chodník v Rychvaldské
V dolní části Rychvaldské ulice pod 

Bagincem u obytné zástavby byl 
v uplynulých týdnech dokončen zce-
la nový chodník. Navazuje na před-
chozí úseky, které město vybudovalo 
v předchozích letech. Komunikace 
pro pěší, která vyrostla nad zatrub-
něným příkopem, je 220 metrů dlou-
há a dva metry široká. Bohumín do 
ní investoval 3,4 milionu.

 Nasvětlení stezky mezi 
Skřečoní a Záblatím
Předloni spojila městské části 331 
metrů dlouhá asfaltová stezka pro 
cyklisty a chodce mezi Mládežnickou 
a Budovatelskou ulicí. Stála 1,5 mili-
onu. Lidé si tudy hojně zkracují cestu 
mezi městskými částmi, využívají 
k cestám do práce i k turistice. 
V ročním období, kdy je slunečního 
svitu méně, je však na stezce tma 
a hrozí riziko úrazu, případně trestné 
činnosti. Bohumín proto hodlal do-
plnit stezku veřejným osvětlením. Při 
projednávání záměru, zejména na-
pojení elektřiny, ale narazil na kom-
plikace. Vlastníci okolních objektů, 
pozemků a inženýrských sítí si kladli 
nereálné podmínky. Město se na-
světlení stezky nevzdává, ale zatím 
se nemůže do realizace pustit.

 Oprava plastového objezdu
V těchto dnech probíhá oprava vo-
zovky v okolí rondelu při vjedu do 
městské části. Ředitelství silnic a dál-
nic, které silnici první třídy spravuje, 
zadalo obměnu živičného povrchu. 
Probíhající rekonstrukci využije také 
město, a to k výměně nehodami po-
škozených plastových bloků, které 
okružní křižovatku vytyčují.

 Hasičská cisterna
Bohumín jako první v kraji pořídil 
svým dobrovolným hasičům zása-
hový vůz v zahraničí. Skřečoňští 
dostali cisternu z Francie, která byla 
sice vyrobená v roce 1995, ale měla 
málo najeto a byla v perfektním 
stavu. Nepotřebovala žádné opra-
vy, pouze ji dovozce musel přizpů-
sobit českým normám. Za tříkubí-
kovou cisternu a  její vybavení 
zásahovou technikou zaplatilo 
město 950 tisíc.

Dění v městských částech (1)
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 Bezpečnostní kamera
Městská policie zprovoznila novou 
bezpečnostní kameru na křižovatce 
ulic 1. máje a Mládežnické, jejíž poří-
zení stálo 80 tisíc. V současnosti pro-
vádějí strážníci dohled ve městě 
prostřednictvím osmadvaceti kamer, 
do konce roku se jejich počet zao-
krouhlí na třicet. Další přibudou ve 
vnitrobloku v Nádražní ulici a na ron-
delu u Penny marketu.

 Vznik biokoridoru
Zhotovitelská firma si převzala dvě 
vybrané plochy mezi Úvozní a Polní 
ulicí. Proběhne na nich výsadba  
3 750 stromů a 1 250 keřů. Díky pro-
jektu nazvanému Územní systém 
ekologické stability (ÚSES) vznikne 
na dnešní orné půdě přírodní bioko-
ridor. Projekt za 2,3 milionu se týká 
výsadby pouze listnatých stromů, 
které jsou pro naše prostředí přiroze-
né. Porost bude zachytávat emise, 
prach a měl by zlepšit i mikroklima. 

 Nový plot na hřbitově 
Klasický drátěný plot u vstupu na 
hřbitov nahradilo na přelomu roku 
nové oplocení. Tvoří jej kovová pole, 
branka a vjezdová brána imitující 
historický vzhled. Podezdívka plotu 
z červených cihel koresponduje s po-
dobou kapličky z roku 1906, která 
prošla obnovou předloni. Za 25met-
rový úsek plotu město zaplatilo 240 
tisíc.

 Údržba hřbitova 
K údržbě hřbitovů ve Skřečoni a Zá-
blatí vznášeli občané četné negativ-
ní připomínky. Šlo zejména o nedo-
statečné kosení zelených ploch 
a likvidaci plevelů. Situace se v prů-
běhu roku i přes četné výzvy k ná-
pravě opakovala, což vyústilo v nové 
výběrové řízení na provádění údržby 
na těchto hřbitovech. Výběrové říze-
ní proběhlo a k změně dodavatele 
služeb dojde od příští sezony. 

 Altán v Nové Vsi
Stávající asfaltová plocha o velikosti 
14,5 x 8 metrů v hasičském areálu Na 
Valech se má dočkat zastřešení. Are-
ál hasiči využívají ke své činnosti 
a společenským akcím. Přístřešek 
bude částečně opláštěný a součástí 
bude nová přípojka elektřiny. Stavět 
by se mělo v příštím roce, odhadova-
né náklady jsou 800 tisíc. 

 Asfaltové hřiště v Gliňoči 
V červenci nechalo město na několi-
ka hřištích položit nový asfaltový 
povrch, počátkem září na něj firma 
nastříkala lajny pro konkrétní druhy 
her. V Gliňoči na živičném koberci, 
který nahradil předchozí panely, si 
omladina může zahrát košíkovou 
nebo přehazovanou.

 Zateplování v Mládežnické
V roce 2017 napojila ČEZ Teplárenská 
sedm městských domů v Dělnické 
a Mládežnické ulici na teplovod a měs-
to za šestnáct milionů vybudovalo 
rozvody ústředního vytápění a teplé 
vody přímo v domech. Hned poté in-
vestoval Bohumín další čtyři miliony 

do regenerace okolních veřejných 
ploch. V následujících letech je v plánu 
ještě celkové zateplení bytových 
domů. V příštím roce nechá město 
zpracovat projekt, zateplování by 
mohlo proběhnout v roce 2022.

 Požár základní školy
Požár zachvátil loni v srpnu starou bu-
dovu základní školy. Obnova poškoze-
ného objektu si vyžádala 5,2 milionu. 
Rekonstrukce zahrnovala vybudování 
nového krovu s položením krytiny, 
nového stropu mezi jazykovou učeb-

nou a půdou, nové konstrukční vrstvy 
podlahy mezi třídou v prvním patře 
a přízemím. Ve vodou z hašení zasaže-
ném kabinetu a jazykové učebně bylo 
nutné opravit stropy, omítky, rozvody 
elektřiny, světla, radiátory. Letos na 
jaře pak škola tyto místnosti vybavo-
vala. Nábytek stál 360 tisíc, třicet žá-
kovských míst s počítačovým vybave-
ním dalších 300 tisíc. Škola musela 
také nahradit vodou poničené pomůc-
ky. Celou akci z velké části spolufinan-
covala Hasičská pojišťovna. 

 Interaktivní učebna
V rámci investice za 4,1 milionu do-
tované z IROP má skřečoňská škola 
novou interaktivní učebnu.
Vybavení třídy pro jednatřicet žáků 
tvoří počítače se sluchátky, tiskárna, 
interaktivní tabule, fotoaparát a od-
povídající nábytek. Nechybí také 
výukové pomůcky odborných před-
mětů pro žáky druhého stupně. Jed-
na z počítačových stanic je přizpůso-
bená vozíčkáři a v přízemí u učebny 
je nově také bezbariérové WC. 

 Rekuperační jednotky
Čtyři kmenové třídy ve druhém pat-
ře nové školní budovy vybavilo měs-
to větracími jednotkami s rekuperací 
tepla. Bohumín do nich vložil 1,1 
milionu. Výměníky zajišťují komfort-
ní větrání bez nutnosti otevírat okna 
a dokáží regulovat také teplotu do-
dávaného čerstvého vzduchu. V příš-
tím roce chce město pořídit jednotky 
do dalších čtyř tříd.

ZÁBLATÍ
 Přechod u Partyzána

Navržený přechod pro chodce v Be-
zručově ulici u restaurace Partyzán 
má zajistit bezpečnost v úseku, kde 
přehled ztěžují ostré zatáčky. Pře-
chod chce město situovat poblíž 
autobusových zastávek, bude na-
světlený a doplněný bezpečnostními 
prvky. Výstavba si vyžádá odhadem 
jeden milion a v plánu je předběžně 
v roce 2022.

 Chodník v prodloužené Sokolské
V prodloužené části Sokolské ulice 
za křižovatkou s Rychvaldskou pro-
bíhá intenzivní výstavba rodinných 
domů. V příštím roce k nim chce 
město vybudovat přístupový chod-
ník. V rozpočtu na něj počítá se 700 
tisíci.

 Chodník v Hraniční 
Bezpečný přístup k autobusovým 
zastávkám má zajistit projektovaný 
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chodník v Hraniční ulici. Povede od 
zastávky na rozcestí směrem k Dolní 
Lutyni až po následující autobuso-
vou zastávku »Orlová-Lutyně, roz-
hraní«. Chodník bude 763 metrů 
dlouhý a dva široký. Komunikace pro 
pěší povede z větší části po levé stra-
ně silnice (z pohledu od rozcestí), až 
poslední čtvrtina se přesune na 
opačnou stranu. Stavba má stát od-
hadem devět milionů a Bohumín 
žádá společně s Rychvaldem o dota-
ci z  IROP prostřednictvím MAS 
Bohumínsko.

 Parkování v Budovatelské
Letos na jaře proběhlo kácení stro-
mů mezi dvouletkami v Budovatel-
ské ulici. Šlo o předvoj roky připravo-
vaného řešení parkování v lokalitě. 
Mezi domy má vzniknout sedm 
menších parkovišť, která pojmou až 
dvaatřicet vozů. Parkoviště chce Bo-
humín stavět po částech podle mož-
ností městského rozpočtu. Odhad 
celkových nákladů činí dva miliony.

 Sloup u kapličky
ČEZ v Bohumíně modernizuje roz-
vodnou síť a příští rok se akce do-
tkne několika úseků v ulicích Bezr-
učově, Sokolské, Na Úvoze, Anenské 
a Rybničné. Energetici budou měnit 
sloupy a kabely, přednostně však 

umisťují rozvody do země. Protože 
obyvatelé Záblatí často poukazují na 
nešťastné umístění jednoho sloupu 
přímo u kapličky na točně, oslovilo 
město projektanty ČEZu a našli spo-
lečné řešení. Energetici sloup přesu-
nou do ostrůvku uprostřed točny 
a kabeláž uloží do země. Kaplička 
bude nově nasvětlená ze sloupu 
před poštou. 

 Kanalizace v Rybničné 
a prodloužené Sokolské 
V listopadu by měla skončit stavba 
kanalizace v Rybničné ulici. Město za 
ni zaplatilo pět milionů a má se na ni 
napojit jedenáct rodinných domů. 
Nový kanalizační řad měří 333 metrů 
a ústí do stoky v Bezručově ulici. Po 
dokončení dojde k opravě komuni-
kace v plném rozsahu.
Loni Bohumín za 2,5 milionu vybu-
doval kanalizaci v prodloužené So-
kolské. Jeho gravitační část má slou-
žit dvanácti domům, tlaková dvěma 
dalším.

 Kanalizace a chodník 
v Rychvaldské
V  přípravě je stavba kanalizace 
v Rychvaldské ulici v úseku u křižova-
tek s Anenskou a Slunečnou ulicí. 
S ohledem na charakter terénu při-
chází v úvahu pouze kanalizace tlako-

vá. Její navrhovaná délka činí 605 
metrů. Pouze v jednom kratším úseku, 
který má 48 metrů, lze vybudovat ka-
nalizaci gravitační. Projekt počítá s na-
pojením patnácti rodinných domů.
Kromě kanalizace dostane část 
Rychvaldské ulice v lokalitě také nový 
chodník. Vznikne na zatrubněné části 
příkopu, bude 213 metrů dlouhý 
a metr a půl široký. Chodník už vyda-
né stavební povolení má, kanalizace 
na něj čeká.

 Rekonstrukce vodovodu
Společnost SmVaK provádí rekon-
strukci vodovodu v ulicích Sokolské, 
Bezručově a Na Pískách. Cílem je 
zvýšení kapacity vodovodních řadů 
s tím, že na ně bude možné výhledo-
vě napojit další nové rodinné domy.

 Okružní křižovatka na rozcestí
V roce 2012 Moravskoslezský kraj 
radikálně přestavěl a rozšířil Bohu-
mínskou ulici v Rychvaldu. U Penny 
marketu ji propojil s dalšími komuni-
kacemi kruhovým objezdem. Podle 
projektu měl další kruháč vzniknout 
na opačném konci ulice, na záblat-
ském rozcestí. Nakonec jej ale kraj 
musel ze záměru vypustit, zejména 
kvůli složitému vlastnictví okolních 
pozemků. To se v průběhu let poda-
řilo z větší části vyřešit a projekt 

mohl znovu ožít. Nové řešení zahr-
nuje vytvoření rondelu, přechodů 
pro chodce, chodníků a přístřešku 
pro jízdní kola. Zcela nové má být 
řešení autobusové dopravy. U křižo-
vatky vznikne samostatný terminál, 
na který budou zajíždět všechny lin-
ky, městské i příměstské. Nyní ke 
stavbě probíhá územní řízení. Vydání 
územního rozhodnutí se předpoklá-
dá do konce roku, následovat bude 
stavební řízení. K samotné výstavbě 
přistoupí kraj podle svých finančních 
možností, nejdříve ale v roce 2022.

 Modernizace Bezručovy školy
Před sedmi lety dostala novou podo-
bu rozlehlá zahrada Bezručovy školy. 
Všechny novinky škola kvitovala, ov-
šem volba antukového povrchu hřiš-
tě se po letech neukázala být šťast-
nou. Loni jej proto město nahradilo 
červenou litou pryží. Kromě obměny 
povrchu došlo také k úpravě rozmě-
rů, aby měla plocha standardizované 
rozměry pro míčové hry. Hřiště dopl-
nily sloupky, sítě a lajnování, které 
barevně odlišily dvorce pro jednotli-
vé disciplíny. Přestavba sportovního 
zázemí přišla na jeden milion.
Ve škole loni proběhla také první eta-
pa oprav sociálního zázemí v hlavní 
budově. Stála 1,4 milionu a zahrno-
vala rekonstrukci čtyř žákovských 
toalet. Příští rok chce Bohumín do 
modernizace školy díky evropské do-
taci investovat další čtyři miliony. 
Půjdou do vytvoření multifunkční 
učebny s bezbariérovým WC a s bez-
bariérovým přístupem přes rampu ze 
dvora. Za 3,3 milionu se pak chystá 
první etapa opravy střechy včetně 
krovu.

 Altán u hřiště
U fotbalového hřiště letos vyrostl 
dřevěný elektrifikovaný altán. Na za-
stavěné ploše se zámkovou dlažbou 
o rozloze 89 metrů čtverečních, kte-
rou lemuje nové zábradlí a oplocení. 
Bohumín stál altán 970 tisíc a poze-
mek i se stavbou zůstává v  jeho 
vlastnictví. Pouze jej propůjčí fotba-
lovému Slovanu s tím, že přístřešek 
bude sloužit i dalším záblatským or-
ganizacím při pořádaní spolkových 
akcí.

 Hřiště na sídlištích
V létě proběhlo asfaltování a lajno-
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vání sportovních hřišť. Na sídlišti 
v Tovární se dočkaly dva plácky. Na 
větším hřišti lze hrát košíkovou 
a přehazovanou, přibudou tady ještě 
branky. Nový živičný povrch dostal 
i malý plácek. U něj se nepočítá s laj-
nováním, ale nástřikem zábavných 
her pro menší děti. V Tovární proběh-
ne příští rok inovace dalších prvků 
pro omladinu. Staré houpačky a ko-
lotoče, které dosluhují a nevyhovují 
normám, nahradí trojhoupačka 
s umělou dopadovou plochou.
U trojice věžáků v Bezručově ulici 
poblíž železáren dostal nový povrch 
a lajny malý plácek. Zájemci si na 
něm mohou zahrát streetball, tedy 
basket na jeden koš. Pár metrů od 
něj nechala radnice v dětském zá-
koutí vyměnit atrakce za 220 tisíc. 
Nový asfalt a lajny na čtyřech hříštích 
(dříve zmíněný Gliňoč, Bezručova 
a dvě v Tovární) přišly na 850 tisíc.

ŠUNYCHL
 Zázemí u Kališova jezera 

Letitým problémem u Kališova jezera 
bylo parkování návštěvníků. Auta stá-
la živelně podél cesty a znemožňova-
la průjezd. Kapacita soukromého 
placeného parkoviště u loděnice ani 
bezplatného městského u čističky 
nestačila, proto loni Bohumín zpro-
voznil mnohem větší. Sezonní place-
né parkoviště vzniklo na pozemku, 
který si město pronajalo od Povodí 
Odry a za 400 tisíc k němu vybudova-
lo sjezd. Vejde se na něj stovka aut. 
K vodě ale míří mnoho turistů také 
pěšky a na kolech. Těm by měla v bu-
doucnu sloužit asfaltová cyklostezka, 

která zkrátí a zvýší bezpečnost cesty 
k zátoce určené ke koupání. Je navr-
žená od starobohumínské Ovocné 
ulice po protipovodňové hrázi a po-
dél jezera až k pláži. V současnosti 
Bohumín zajišťuje souhlasy vlastníků 
pozemků.
Město nyní chystá také vylepšení zá-
zemí u jezera. Připravuje stavbu no-

vého bufetu s částečně krytou tera-
sou a hygienického zázemí. To tvoří 
sprchy, umývárny, záchody, převléka-
cí kabinky a zamykatelné šatní skříň-
ky. S tím souvisí také vybudování vo-
dovodu a kanalizace. 

 Nový most v Červíně
Od října 2019 do letošního května 
stavbaří rekonstruovali přemostění 
Lutyňky v Červíně. Původní mostek 
ve Větrné ulici byl starý a ve špatném 
stavu. Těžkou ránu mu navíc před 
čtyřmi lety zasadila dopravní neho-
da. Stavbaři odstranili svrchní část 

mostu a na zachovalé nosné kon-
strukci provedli novou betonáž, čímž 
vznikla monolitická samonosná des-
ka. Most dostal nové římsy a zábradlí, 
přibyly také gabiony. Nový betonový 
most je 4,6 metru široký, 5,5 metru 
dlouhý a má nosnost patnáct tun. 
Město jeho stavba včetně projekční 
přípravy stála necelé tři miliony.

 Altán v hasičské zahradě
Dobrovolní hasiči mají od loňska 
elektrifikovaný altán. Ten má rozměry 
22 x 8 metrů a zastřešil celou zpevně-
nou plochu v hasičské zahradě. Dis-
ponuje také bočními plachtami, kte-
ré chrání za nepříznivého počasí. 
Altán slouží k uskladnění techniky, 
tréninkům i veřejnosti při společen-
ských akcích. Město do něj investo-
valo 1,2 milionu. V areálu nechala 
radnice také opravit dámské toalety. 
Renovace stála 200 tisíc a navázala 
na obnovu pánských WC, která pro-
běhla v roce 2018 a stála 220 tisíc. 

 Válečný hrob 
Bohumín, Klub vojenské historie 
Dolní Lutyně a kopytovští hasiči spo-
lečně usilují o úpravu válečného hro-
bu, ve kterém na sklonku války spo-
činuli dva vojáci Rudé armády. 
U hrobu vedle Kalischova kříže v Ko-
pytově umístí betonový odlitek s pa-
mětní deskou a upraví jeho okolí.

 Lávky přes Olši a Lutyňku
Už v roce 2007 vznikla iniciativa za 
obnovení lávky přes Olši. Následova-
ly roky práce, projektování a zejmé-
na administrativy v souvislosti s po-
zemky. Železobetonová lávka má 
být 170 metrů dlouhá, minimálně 
dva a půl metru široká a devět metrů 
vysoká. Stát by měla zhruba pět set 
metrů proti proudu od soutoku. 
Stavba lávka pro pěší a cyklisty vy-
chází odhadem na sedmadvacet 
milionů. Projekt ale stále vázne, pro-
tože souhlas dosud nedali polští 
vlastníci pozemků, zejména polský 
stát. K uskutečnění záměru je také 
nutná spoluúčast obce Gorzyce. 
Projekčně připravená je i lávka přes 
Lutyňku v místech, kde se vlévá do 
Olše a kde by měla nahradit stávající 
brod. Ocelová lávka s mostovkou 
z kompozitních roštů má být dva-
náct metrů dlouhá a dva metry širo-
ká. Základem budou masivní železo-
betonové opěry. Také tento projekt 
brzdí potřebný souhlas vlastníka 
pozemku. Vyřešení majetkových pře-
vodů se očekává nejdříve ve druhé 
polovině příštího roku.  

 Kanál Dunaj-Odra-Labe
Město se aktivně zapojuje do debat 
o variantách splavnění oderské vět-
ve kanálu Dunaj-Odra-Labe. Bohu-
mín prosazuje levobřežní variantu 
obejití meandrů Odry s napojovacím 
bodem na polském území, která se 
vyhne zejména Šunychlu. Připomín-
kuje studie (ekonomické, technické, 
řešící životní prostředí) k jednotlivým 
variantám vedení kanálu za účelem 
změny napojovacího bodu a změny 
územně plánovací dokumentace na 
úrovni kraje a následně města. Bohu-
mín dlouhodobě apeluje na ministra 
dopravy a premiéra, aby poskytovali 
informace o jednotlivých krocích 
plánování kanálu a aby byla přehod-
nocena trasa kanálu ve vztahu k úze-
mí Bohumína.



  S P O L E Č E n S K Á  K R O n I K A6 BOHUMÍNSKÉ MĚSTSKÉ NOVINY

VZPOMÍNKY

Jirka ČECH
* 29. 10. 1971 - † 29. 10. 2014

Smutek, který nosíme v srdci, 
nikdy nepřestane bolet. Už je to šest let.


Vzpomínají rodiče, Gabka, Barunka, Romana, 

Kuba a Honza.
Nikdy nezapomeneme.

13. listopadu vzpomeneme 20. výročí úmrtí 
naší milované maminky, 

paní Zdeňky MITRENGOVÉ, 
která by se 30. října dožila 70 let.

Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi.


S úctou a láskou vzpomínají maminka, manžel, 

děti Petra a Tomáš s rodinami.

20. října uplynuly 3 roky, kdy nás opustil 

pan Josef Milan WALOSZEK.

 

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. 

Za celou rodinu sestra Věra.

Život mi tě dal, krutý osud zase vzal. 

V mém srdci však žiješ a budeš žít stále dál.

10. listopadu vzpomeneme 5. výročí úmrtí 

pana Zdeňka CHOBOTA.


S láskou vzpomíná Pavla a Terezka.

Tak jako ti z očí zářila láska, radost a dobrota, 
tak nám budeš scházet do konce života.

4. listopadu jsme vzpomněli 16. výročí úmrtí 
naší milované maminky, babičky a prababičky, 

paní Alžběty OLŠÁKOVÉ.


S úctou a láskou vzpomínají dcera Dana 

a syn Vladimír s rodinami.

Kdo tě znal, ten si vzpomene, kdo tě měl rád, ten nikdy nezapomene.

4. listopadu vzpomeneme nedožitých 80 let 

pana Miloslava HANUSKA z Vrbice

a zároveň 31. prosince vzpomeneme 8. smutné výročí 
jeho úmrtí, kdy nás navždy opustil.


S láskou a úctou vzpomínají a nikdy nezapomenou 

manželka Helena, syn Petr a syn Miloslav s rodinou.

Kdo v srdci žije, neumírá...

6. listopadu vzpomeneme 
1. smutné výročí úmrtí našeho milovaného 

manžela, tatínka, tchána a dědečka, 

pana Otty WISURA.


S láskou a úctou vzpomínají
manželka a dcera s rodinou.

1. listopadu by oslavil 95. narozeniny 

pan Karel GOLA.

11. října uplynulo 25 let od jeho úmrtí.



S láskou vzpomíná dcera Jana a vnuk Pavel.

ZLATÁ SVATBA
3. října oslavili 50 let společné cesty životem 

manželé František a Jozefína BĚHALOVI 
ze Skřečoně.

Přejeme vám ještě mnoho šťastných 
společně prožitých let.

Dcera Mirka a syn Roman s rodinami.

19. listopadu oslaví diamantovou svatbu 
manželé Žofie a Valentin BIALKOVI ze Skřečoně.

Mnoho zdraví, štěstí a velké poděkování jim přejí 
dcera Miluše s manželem, syn Pavel s manželkou,  

vnoučata Robin, Katka, Jan s partnery 
a pravnuci Kristýnka, Anička, Alenka a Damiánek.

BLAHOPŘÁNÍ
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VZPOMÍNKY

naposledy jsme se rozloučili
Adamík František *1959 z No-

vého Bohumína  Diviš Libor 
*1964 z Nového Bohumína  Faj-
kus Milan *1946 z Nového Bohu-
mína  Harazim Petr *1962 z Vr-
bice  Hollý František *1936 
z Nového Bohumína  Holý Miro-
slav *1949 z Nového Bohumína  
Ilyková Marcela *1946 ze Šu-
nychlu  Kacálková Anežka *1930 
z Nového Bohumína  Karvalová 
Růžena *1928 ze Starého Bohu-
mína  Kosinski Marian *1939 
z Nového Bohumína  Kosmalová 
Milada *1954 z Nového Bohumí-
na  Krajczy Karel *1943 z Nové-

ho Bohumína  Kram-
ný František *1931 
z Nového Bohumína  Kwiczala 
Bruno *1930 ze Záblatí  Lukáš 
Petr *1951 z Nového Bohumína  
Mirga Josef *1970 z Bohumína  
Navrátilová Jarmila *1950 ze 
Skřečoně  Řeháčková Marie 
*1927 z Nového Bohumína  Sa-
lamon Miroslav *1939 z Nového 
Bohumína  Šafařík Pavel *1954 
z Bohumína  Šafl Pavel *1970 
z Nového Bohumína  Voznica 
Zdeněk *1929 ze Skřečoně  Wo-
decká Jaroslava *1953 z Nového 
Bohumína (mat)

Tvé srdce utichlo, zůstal nám žal, vzpomínky na tebe, ty budou žít dál.

13. listopadu si připomeneme 5. smutné výročí, 
kdy nás navždy opustil 

pan Zbigniew KŁOSIŃSKI.

S láskou a úctou vzpomínají 
a nikdy nezapomenou manželka Bohuslava, 

syn Zbyšek a dcera Andrea s rodinami.

Příspěvky do společenské kroniky je možné zadávat elektronicky. 
Text a foto (v tiskové kvalitě) stačí poslat e-mailem na redakční adresu 
oko@mubo.cz. Obratem obdržíte údaje k provedení bezhotovostní 
platby.

www.rockwool.cz

Hledáme operátory
a seřizovače výrobních linek
Do továrny na výrobu izolací z kamenné vlny v Bohumíně 
hledáme spolehlivé a zodpovědné zaměstnance pro řízení 
a obsluhu moderních výrobních linek nadnárodní společnosti.

Nabízíme:
 stabilní a dlouhodobou práci na plný  

úvazek s kariérním a platovým růstem
 výplatu pravidelně a včas
 závodní jídelnu a příspěvek na stravování
 lidský přístup a dobrý kolektiv

Vyhovuje vám práce na dvanáctihodinové směny? 
Rádi se s vámi sejdeme. 
Pro bližší informace pište na: info-cz@rockwool.com, 
nebo volejte na telefonní číslo: 596 094 203

Najdete v bohumínských Lékárnách AGEL: 
v Poliklinice AGEL nebo na ul. nám. T.G.Masaryka 943
a na e-shopu www.lekarnaagel.cz

Zdravotnické prostředky

JEDNORÁZOVÉ OCHRANNÉ POMŮCKY

OD ČESKÉHO VÝROBCE

RESPIRÁTOR FFP 2 ROUŠKA

» čtyřvrstvý
» těsně přiléhá k obličeji
» nastavitelná svorka na nos
» baleno po 5 ks

» třívrstvá
» účinnost záchytu ≥ 99 %
» nastavitelná svorka na nos
» baleno po 50 ks

180 Kč
5 ks

390 Kč
50 ks

MĚŘENÍ OSTEOPOROZY  
kostní sonodenzitometrií 
ZDARMA! 
V neurologické ambulanci Bohumín,  
Studentská ul. 641 (nám. T. G. Masaryka, u kina)
Všechna vyšetření se provádějí v ambulanci na počkání bez předchozího objednání.

MUD r.  B oris  M ilb erger,  tel./fax: 596 013 544  
tel.: 595 534 565, 774 416 439, e-mail: milb@seznam.cz
w w w.neurolo gick a-ambulance -b ohumin.cz

Řídnutí kostí je zákeřná nemoc
NEPODCEŇUJTE PREVENCI!

zdravá 
kost

nemocná 
kost

www.jaropojisteni.cz

Spočítej

Zadejte SPZ a zjistíte,
kolik ušetříte!

5T1 0680
Bohumín, nám. T. G. Masaryka 944, mob. 602 607 454

POVINNÉ RUČENÍ
od 1.054 Kč ročně
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na srážky mimořádně bohatý rok pokračuje. nejenže se zvýšil průtok v bohumínských 
tocích, ale vydatné deště provázejí jevy, na které jsme si v uplynulých suchých letech od-
vykli. Voda se tlačí do sklepů a ponorná čerpadla jednou naplno. Ale také v krajině se 
tvoří laguny a nacucaná zem už nedokáže další vodu vstřebat. 
Kaluže, jezírka i větší laguny se po intenzivních 
deštích v říjnu tvořily na zahradách, polích 
a loukách. Jedna z největších dočasných vod-
ních ploch pohltila podstatnou část cyklo 
a bruslařské stezky mezi Antošovickou lávkou 
v Pudlově a Starým Bohumínem. „Lagunu od-
čerpávat nebudeme, ani není kam. Necháme ji 
přirozeně vsáknout,“ konstatoval vedoucí od-
boru životního prostředí a služeb Jan Jeziorský. 
Až voda opadne, bude třeba hojně využívanou 
stezku od nánosů bahna vyčistit. Naopak oka-
mžitý zásah potřebuje naučná stezka v Hranič-
ních meandrech Odry. Před třemi lety nechalo 
město upravit zdejší cestičky a vytvořit pova-
lový chodník z dubových prken, aby se turisté 
po deštích nemuseli brodit blátem. Srážek ale 
bylo v poslední době tolik, že to ani samotný 
chodník nezvládl. „Výrazně se zvedla hladina 
spodní vody a několik dřevných polí odnesla 
z původní trasy. Můžeme být rádi, že prvky ne-
odplavaly až do Odry, která je jen pár kroků,“ 
dodal Jeziorský. 
Radnice musela akutně odstranit také několik 
vyvrácených stromů. Spadly na naučnou stez-

ku v meandrech nebo také na polní cestu podél 
Odry mezi Pudlovem a Vrbicí. „Kořenový sys-

tém je podmáčený a stromy mají narušenou 
stabilitu. Když pak musí čelit silným nárazovým 
větrům, nezřídka to neustojí,“ poznamenal 
Rostislav Palán ze stejného radničního odboru. 
Dodal, že dobrovolní hasiči se s vyvrácenými 
stromy vypořádali. Pavel ČEMPĚL

Tři kilometry dlouhá asfaltová stezka, která je součástí cyklotrasy 
6109, je velmi oblíbená. Spojuje Starý Bohumín s rozcestím u Anto-
šovické lávky a v sezoně si tady cyklisté s bruslaři podávají ruce. I ro-
diny s děti a starší generace ji volí ke svým procházkám. Po říjnových 
deštích je ale neprůjezdná, přesto se tudy vydal nerozvážný důchod-
ce (72) na elektrické tříkolce. Ve vodní pasti ale uvízl. 
Starší pán už obtížně chodí, a proto 
volí k projížďkám elektrické vozít-
ko. Na toulky se vydal i 27. října 
a zamířil na stezku, kterou dobře 
zná. Jenže tentokrát ho na ní čeka-
la překážka, velká laguna. Bohužel 
jej neodradila a důchodce se do-
mníval, že »větší kaluž« projede. 
Mylný odhad. Vozítko v laguně 
uvízlo a s ním i nešťastník.

Protože se laguna stala tak trochu 
atrakcí a lidé se na ni chodí dívat, 
měl šofér tříkolky štěstí v neštěstí. 
Když jej spatřila svědkyně, zalar-
movala prostřednictvím tísňové 
linky 156 strážníky, a ti zase hasiče. 
Příslušníci složek integrovaného 
systému pomohli prochladlému 
muži z vody a vylovili i jeho vozít-
ko. Do první ostré akce se také do-

Městská rada upravila platby za 
nájem hrobových míst s účinností 
od března 2021. Ze současných 68 
korun za metr čtvereční za rok se 
platba zvyšuje na 82 korun. Lidé si 
však mohou do konce února hro-
bová místa předplatit za stávající 
cenu. 
Upravený ceník pamatuje také na 
pronájem schránek v kolumbári-
ích, s jejichž výstavbou se příští 
rok počítá na hřbitovech ve Starém 
a Novém Bohumíně. Za pronájem 
schránky v kolumbáriu zaplatí zá-
jemci ročně 350 korun. (eli)

V pondělí 9. listopadu ve 14 hodin 
se ve velké zasedací síni radnice 
uskuteční zasedání městského za-
stupitelstva. Jednat bude mimo 
jiné o druhé verzi rozpočtu na rok 
2021. Celý program je k dispozici 
na www.bohumin.cz, v sekci Rad-
nice, rubrice Úřední deska, na so-
ciálních sítích nebo v městských 
vývěskách. Zasedání vysílá v pří-
mém přenosu TIK, online jej lze 
sledovat také na městském webu. 

Letošní obrovský zájem o očková-
ní proti chřipce způsobil nedosta-
tek vakcíny. Bohumínské nemoc-
nici se i přesto podařilo vakcínu 
obstarat. Lidé nad 65 let mají 
očkování zdarma, ostatní za něj 
zaplatí 400 korun. Více informací 
na čísle 596 096 314 ve všední dny 
od 8 do 11 hodin.

Všude voda, která už nemá kam vsakovat

Tříkolka ve vodní pasti

Obří laguna spolkla cyklostezku mezi Pudlovem a Starým Bohumínem.

Tříkolku i jejího šoféra naložili strážníci do nové dodávky.

REALITY
 ● Koupím byt v Boh. Tel.: 736 228 

883.
 ● Koupím byt, dům. Ne RK. Tel.: 

737 520 092. 
 ● Prodám RD v Dolní Lutyni. 

Tel.: 607 967 701 
SLUŽBY

 ● Podlahářství DV FlooR. Více na 
www.dvfloor.cz. Tel.: 604 265 861.

 ● Čištění, tepovaní, koberců, žid-
lí, sedaček, interiéru aut. Kärcher. 
Tel.: 724 088 643, e-mail: martin.
jurzica@seznam.cz, www.cistyauto-
interier.cz.

INZERCE

Foto: Pavel ČempělFoto: Pavel Čempěl

Foto: MP BohumínFoto: MP Bohumín

RŮZNÉ
 ● Vykupujeme různé starožitnos-

ti, staré věci i poškozené, případně 
celé pozůstalosti. Platíme hotově, 
přijedeme. Děkujeme za nabídku. 
Tel.: 602 796 422. 

stal nový multifunkční transportér 
městské policie. Strážníci do něj 
naložili důchodce i jeho tříkolku. 
Odvezli ho domů, protože sanitku 

i lékařské ošetření odmítl. Nicmé-
ně pomoc strážníků a hasičů velmi 
oceňoval a opakovaně jim děkoval.
 (tch)

Zasedání městského 
zastupitelstva

Očkování proti chřipce

Ceník hrobových míst


